
   علي فلاحتكار:
ديكتاتور اونيه كه ميگه ۸۰ ميليون ايراني 

فداي بچه ا م. #حميد_فرخ نژاد
   حامد شباني:

تا مش��خص ش��د علي كريمي توانس��ت با 
اقداماتش ويزاي امريكا بگيرد، حميد فرخ نژاد 
هم طي يك پست كثيف اينستاگرامي توهين 
و جسارت بي شرمانه به رهبر حكيم  انقلاب 

نمود تا بتواند به فرزندانش بپيوندد. 
   سيدمحمود رضوي:

حميد فرخ ن��ژاد بازيگر اس��ت و همزمان 
با اعتراضات نق��ش يك مأم��ور امنيتي را 
بازي مي كرده و حالا با اتمام كار و دريافت 
دستمزد ميلياردي، به عنوان يك ديكتاتور 
در تلاش است با توهين به رهبري، جلوي 
پخش كار يك گروه چند ده نفره را بگيرد! 
او حالا هم نقش بازي مي كند، تا آنطرف آب 

خريدار پيدا كند!
   باران وكيلي:

آقاي فرخ نژاد منظور شما از ملت، آن جماعت 
دهها ميليوني سال ۹۸ در تشييع حاج قاسم 
و جماع��ت ميليوني چند ماه پيش س��لام 
فرمانده اس��ت يا جماعت بران��دازي كه در 

فراخوان هايشان پرنده پر نمي زد؟!
   سيدمحمد صادق موسوي:

حمي��د فرخ ن��ژاد هم��ون كس��ي ك��ه در 
مصاحبه اش گفت: »۸۰ ميليون ايراني مهم 
نيستن و مي خوام اصلًا نباش��ن، اگر خم به 
ابروي بچه ام بياد« ح��الا داره براي گرفتن 
ويزا تن به هر بي ش��رفي و خفت و پس��تي 
ميده و در جديدترين اقدام به رهبر انقلاب 

توهين كرده... 
   مصطفي وثو ق كيا:

حميد فرخ نژاد كه اين روزها سوداي آزادي به 
سرش زده براي آخرين فيلمي كه قرار بود با 
نهاد دولتي فارابي كار كند 1/5 ميليارد تومان 
گرفته و يحتمل الان در اون ور آب داره براي 

آزادي شعار ميده و به ريش همه مي خنده. 
   سپيده زاغيان:

اون موقعي ك��ه گفتي ۸۰ ميليون جمعيت 
ايران ف��داي ي��ه لحظ��ه اخم پس��رم بايد 

مي فهميديم جاي تو ايران نيست!
   پيمان ماهور:

آقا فرمودند مس��ير قان��ون، وگرن��ه مردم 
فرخ نژادي ها رو ادب و آدم مي كردند. منتظر 

برخوردِ قاطعِ مردانِ قانون هستيم. 
   ت. خوبيان:

حميد فرخ نژاد تو هنرمند مردمي براي ايران 
نبودي و مردمت رو به بيگانگان فروختي... 
كسي كه جون پسرش از جون همه بچه هاي 
ايران براش رنگين تره خودش يك ديكتاتور 
به تمام معناست بهتره در اين مورد سكوت 

كنه.
   كاربري با نام »سيروان«:

حميد فرخ نژاد ي��ك روزي جلوي دوربين و 
خطاب به همه، با وقاحتي خيره  كننده گفت: 
»۸۰ ميليون ايراني مهم نيستند و مي خوام 
اصلًا نباش��ند، اگر خم به ابروي بچه ام بياد« 
از اين نوع ديكتاتوري، وحش��تناك تر سراغ 
داريد؟ همچين آدمي، بايد تا ابد دهانش را در 

مورد ايران و مردم ايران ببندد. 
   احمد دستاران:

 حميد فرخ نژاد دير خودش را كاملًا فروخت. 
ارزش چنداني ندارد. چرا؟ علي كريمي هم 
سقف آن خوش رقصي كه دشمن مي تواند از 
يك سلبريتي بخواهد را رد كرد و هم سقف 
آن انعامي كه يك سلبريتي مي تواند از دشمن 

بگيرد؛ بيش��تر از اين خبري نيست... سوشا 
مكاني و فرخ نژاد و بعدي ها ول معطلند!

   سيدرضا جعفري:
حميد فرخ نژاد بعد از ديدن ويزاي علي كريمي 
فهميد نون توي خون مردمه!  شرف كه نداريد 

حداقل آزاده باشيد. 
   ف. اميني:

حميد فرخ نژاد با توهيني كه به كل مردم ايران 
كرد بي آبرو تر از آن است كه توهين او به رهبر 
انقلاب بردي داشته باشد البته از ]همچون او[ 

بيش از توهين هم نمي شود انتظار داشت. 
   كاربري با نام »بهنام«:

حميد فرخ نژاد هم بعد از خروج از مرز شير 
ش��د. او آيينه تمام نماي برخ��ي از خارج 

نشينان است.

 بی شرف تویی که گفتی
 ۸۰ ميليون ایراني فداي بچه ا م!

واكنش كاربران شبكه هاي اجتماعي به توهين حميد فرخ نژاد به رهبر انقلاب

حميد فرخ نژاد طي پس�تي اينس�تاگرامي به رهبر معظم انقلاب توهين كرده و ايشان 
را به بي ادبي ديكتاتور خوانده اس�ت. كاربران ش�بكه هاي اجتماع�ي در توئيت هايي 
ضمن اب�راز ناراحتي از توهي�ن فرخ نژاد، پاس�خ هايي به او منتش�ر كردن�د. كاربران 

صحبت هاي قديم�ي از فرخ  نژاد را ك�ه مي گفت ۸۰ ميلي�ون ايراني ف�داي بچه ام، به 
اش�تراك گذاش�تند و او را ديكتات�ور خواندند ك�ه حاضر اس�ت همه مردم اي�ران را 
فداي فرزند خود كند. در ادامه بخش هاي�ي از واكنش هاي كارب�ران را مرور كرده ايم. 

اين صفحه پيام ه�ا،  متن ها، عكس نوش�ت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر شده در فضاي مجازي را بازنشر می دهد. تلاش بر اين 
اس�ت كه ديدگاه ها و نظرات كاربران انديش�مند ش�بكه های 

اجتماعی در عرصه مكتوب هم ديده شود.

ادب در برابر ائمه علیهم السلام
آيت الله محمد باقر تحريري:

از وظايف مهم انس��ان مؤمن پس از معرفت و محبت به ائمه)ع( 
مراعات ادب نسبت به ذكر اس��امى ايشان و احترام به سخنان و 
توجه به آگاهى ايشان به اعمال و رفتار خويش است. تشرّف به 
زيارت ايشان، بايد همراه با مراعات خضوع و خشوع و قصد تقرّب 

به حق تعالى بوده و مطيع فرمان ايشان باشد.
 راوى مي گويد: »روزى در خدمت حض��رت علىّ بن جعفر )ع( 
برادر امام كاظم )ع( بودم كه حضرت جواد )ع( وارد ش��د، علىّ 
بن جعفر بدون كفش و ردا برخاس��ت، دس��ت امام جواد )ع( را 
بوس��يد و او را تعظيم كرد. امام جواد )ع( فرم��ود: اى عمو، خدا 
رحمتت كند، بنش��ين. على بن جعفر )ع( عرض كرد: اى آقاى 
من! چگونه بنشينم با اينكه شما ايستاده ايد؟ پس از اينكه علىّ 
بن جعفر بازگشت، اطرافيان، وى را سرزنش كردند كه تو عموى 
پدر او هس��تى، چرا اين چنين براى او تعظيم مي كنى؟ علىّ بن 
جعفر )ع( فرمود: ساكت باشيد، پس در حالى كه محاسن خود 
را در دست گرفت، فرمود: وقتى خداوند مرا با اين محاسن سفيد 
اهليّت نداد و اين جوان را در آن جايگاه رفيع )امامت( قرار داد، 
آيا فضيلت و مقام بلند او را انكار كنم؟ از گفتار شما به خدا پناه 

مي برم، بلكه من، عبد و بنده اي براى او هستم.«
منبع: كانال »صراط مستقيم« در پيام رسان ايتا

   آیينه نفس

انگاره اي كه باطل شد

عليرضا كريمي توئيت كرد: قتل به فجيع ترين روش، آتش زدن خانه مردم، زشت ترين فحاشي ها و 
در يك كلام توحش، افتخار مي كردند و امروز منتقد اعدام شده اند. فكر نمي كنيد در لايه هاي زيرين 
جامعه كه تحت تأثير شارلاتانيسم تبليغاتي نيست، وقاحت چنين تناقض گويي درك خواهد شد؟

اميرعلي ابوالفتح در توئيتي نوشت: اين هم از طنز روزگار است كه كشوري كه شديدترين 
تحريم هاي جهان را عليه مردم كشور ديگري به اجرا گذاشته است مي خواهد در كنار همان 

مردم به ايستد. به ايستد تا له شدنشان را زير تحريم ها ببيند؟

س��رباز روح الله رضوي در كان��ال تلگرامي 
خود نوشت: حاش��يه هاي فلسطيني جام 
جهاني بيشتر از متن بود. اقلًا در عالم اخبار 
و رسانه كه اينطور بود؛ درست برخلاف آنچه 
بسياري مي پنداشتند كه قرار است حواشي 
تيم ملي اي��ران و ناآرامي هاي اين روزهاي 
كشور در متن حاشيه هاي جام جهاني قرار 
گيرد. اراده الهي اما چيز ديگري بود. و مكروا 

و مكرالله والله خير الماكرين. 
براي مخاطب عام ايراني كه فلسطين را از منظر 
و درگاه حاكميت ديده و شنيده بود، اينكه در 
جام جهاني يك جهان حامي فلسطين بودند 
امري غريب به نظر مي آمد. اين تازگي را حتي 
مي شد در واكنش آناني كه نگرش هاي نزديك 
به نظام هم داشتند عيان ديد: تعجب از اينكه 

فلسطين چقدر حامي داشت. 
روايت رس��مي نظ��ام از فلس��طين اگر نه 
صراحتاً كه تلويح��اً اين معن��ا را در ذهن 
مخاط��ب تداعي مي كرد ك��ه »جمهوري 
اس��لامي ايران حاكميتاً و ش��عباً، يكه تاز 
عرصه حمايت از آرمان فلس��طين است« 
و جام جهاني قطر به اين معنا خدشه وارد 
ساخت. زمينه هايي كه حاكميت قطر براي 
طرح نام و ياد و پرچم فلس��طين طراحي 
ك��رده بود از س��ويي و جولاني كه ش��عب 
عرب و مس��لمان و حتي غي��ر در حمايت 
از فلس��طين در كف ميدان جام جهاني به 
نمايش گذاش��ت دليل خدشه بر آن انگاره  
تداعي شده در ذهن مخاطب ايراني بود و 

چه خوب كه اينگونه شد. 
براي مني ك��ه روزي نيس��ت در صفحات 
مجازي ام پيرامون فلس��طين ننويسم و با 
مخاطبين از هر طيفي به گفت وگو و بحث 
ننش��ينم و به قاعده يك كت��اب در اثبات 
اهميت فلسطين و جنايت صهيونيست ها 
نظر نگاشته ام، دليلي عيان تر از آنچه در جام 
جهاني براي فلسطين رخ داد نمي توانست 
وجود داشته باشد كه بگويم امروز فلسطين 
بزرگ ترين و نخستين و مهم ترين مسئله 
حقوق بش��ري جهاني پيرامون ماست و ما 
هم در خيل عظيم حاميان مسئله فلسطين 

روي اين كره خاكي هستيم. 
سؤال اما اينجاست كه چرا هيچ وقت سخن 
از پول هاي هنگفتي كه كشورهاي حاشيه 

خليج فارس و علي الخصوص كويت و قطر 
و تركيه براي فلسطين هزينه مي كنند به 
ميان نمي آوريم تا هي براي مخاطب شبهه 
نش��ود كه در اين وانفس��اي اقتصادي چه 
كسي پول اين فلسطيني ها را مي دهد؟ چرا 
هيچ وقت گزارشي از دهها نشست و همايش 
كه در هتل هاي مجلل اس��تانبول و دوحه 
و حت��ي كولالامپور به نام و ياد فلس��طين 
برگزار مي ش��ود را براي مخاط��ب ايراني 
پخش نمي كنيم تا بگوييم كه اين فقط نظام 
جمهوري اس��لامي ايران نيست كه حامي 
مسئله فلسطين است؟ چرا دهها و صدها 
كلان خيريه ترك و عرب و جنوب ش��رق 
آسيايي كه صدها ساختمان و بيمارستان و 
مسجد و مدرسه را در فلسطين بنا كرده اند، 

براي مردم ايران روايت نمي كنيم؟
اگر تنگ نظران��ه همه جهان ع��رب را به 
خيان��ت و همه جه��ان غرب را ب��ه رذالت 
و همه جهان ش��رق را ب��ه جهالت خطاب 
كنيم و خود را يكه ت��از بي بديل حمايت از 
آرمان فلس��طين بناميم طبيعي است كه 
در ذهن مخاط��ب عامي كه دهه��ا و بلكه 
صدها مشكل و نقص و نارسايي را در كشور 
مي بيند اينگونه تبادر ش��ود كه با اين همه 
مشكلات چرا ماييم و بس؟ خود عرب ها و 

مسلمين كجاي اين معركه اند پس؟
آنچ��ه نظ��ام جمه��وري اس��لامي اي��ران 
در حمايت از آرمان فلس��طين و »س��لاح 
مقاومت« فلسطيني رقم مي زند بي شك و 
اغراق منحصربه فرد است اما همه پذير كردن 
همين سياست ستودني و بي بديل در افكار 
عمومي كشور وقتي شدني است كه تو خود 
را يكه و تنهاي اين معركه نشان ندهي. اتفاقاً 
وقتي كه توده هاى جهان عرب و اس��لام را 
بنمايي و جوش و خروش جوانان الجزايري 
و مراكش��ي و مصري و كويت��ي و قطري و 
مالزيايي و حتي سعودي را به مخاطب عام 
نش��ان بدهي، مخاطب خواهد دانست كه 
موضع اصولي جمهوري اس��لامي ايران در 
قبال فلس��طين و رژيم صهيونيستي چقدر 
به قل��ب توده هاي جهان عرب و مس��لمان 
و آزاده جهان نزديك اس��ت و چقدر فاصله 
ميان جمهور كش��ورهاي مسلمان با عموم 
حكامشان در ماجراي فلسطين وجود دارد.

وقاحت! طنز روزگار ما

تو، آخ جونِ مني!
كانال تلگرامي »آرامش« نوشت: استاد 
مصطفي ملكيان مي گويد هر آدمي 
بايد يك »آخ جون، مي روم خانه كه 
فلان كار را بكنم«  داشته باشد )نقل 
به مضمون(. منظورش اين است كه 
هر آدمي بايد يك دل خوشي داشته 
باش��د كه وقتي از وظايف روزانه اي 
مثل كار و تحصيل و خانه داري فارغ 
شد، به آن دل خوشي فكر كند و حالش خوب بشود و شوقِ انجام دادنش را داشته باشد. مهم 
نيست اين دل خوشي چقدر سطحي يا متعالي باشد. تنها چيزي كه مهم است اين است كه آدم 
براي انجام آن كار ذوق و شوق داشته باشد... بعدش مي گويد: »اين  كارها عُلقه هاي تو هستند و 
اگر مي خواهي از زندگي ات رضايت داشته باشي بايد براي اين  كارها بيشتر وقت بگذاري...« 
امروز با خودم سالي كه گذشت را مرور كردم. »آخ جون، مي روم خانه كه فلان كار را بكنم«هاي 
من اينها بوده: روزهايي كه به ش��وق خواندن ادامه  كتاب »زن در ريگ روان« به خانه آمده ام. 
روزهايي كه به شوق شنيدن ادامه  پادكست هاي سريالي »چنل بي« به خانه آمده ام و اين روزها 
كه به شوق خواندن »آبلوموف« به خانه برمي گردم. اگر با خودمان صادق باشيم تهيه  ليست 
كارهايي كه »واقعاً« برايشان شوق داشته ايم سخت نيست. از من مي شنويد شما هم كمي وقت 
بگذاريد و بي تعارف و خجالت، يك ليستي از »دلخوشي هاي حقيقي« خودتان تهيه كنيد. مهم 
نيست كه از ديد ديگران چقدر سطحي يا آدم  حسابيانه باشد. مهم اين است كه در اين دنياي 
بزرگ و شلوغ كه هيچ  كدام مان را يادش نخواهد ماند، اين ليست تنها چيزهايي بوده كه برايشان 
شوق داشته اي و ضرر مي كني اگر در اين فرصت كوتاهي كه از عمرت مانده ازشان لذت نبري. 

از هزار اشرف منافقین چه مي دانیم؟
يعقوب ربيعي در كانال تلگرامي خود 
نوش��ت: يكي از ش��عارهاي قديمي 
منافقين »هزار اش��رف مي س��ازيم« 
هس��ت كه از ش��يوه شبكه س��ازي 
انقلابيون امريكاي جنوبي مانند چگوارا 
كپي شده است. براي تحقق اين شعار 
در سال هاي گذشته، سازمان منافقين 
اقدام به س��اخت گروه ه��اي كوچك 
سمپاتي موسوم به »كانون هاي شورشي« زد. اما به علت بدنامي منافقين، اين گروه ها هيچ وقت 
نتوانستند موفق عمل كنند. رويكرد جديد منافقين در اغتشاش��ات اخير استفاده از چهره ها و 
گروه هاي سفيد بود.  شكل گيري گروه هاي موسوم به »جوانان محلات« و استفاده از چهره هاي 
سفيدي مانند حامد اسماعيليون را بايد يك بازسازي از چهره كريه سازمان منافقين دانست. به 
عبارتي اين كار را بايد ريبرند كردن )rebrand( منافقين دانست. اين باعث مي شود كه كساني كه 
در اين گروه ها عضو شده اند ندانند بازيچه گروهك تروريستي اي مانند منافقين شده اند.  البته اين 
رويكرد در سلطنت طلبان هم با استفاده از گروه هايي مانند فَرَشگرد پياده سازي شد كه در آينده به 
آن خواهيم پرداخت. آنچه اهميت دارد معرفي اين گروه ها و روشن كردن ماهيت آنها براي جامعه 

است تا با اسم هاي فريبنده بازيچه دست هاي خون آلود امثال رجوي نشوند.

تحلیلي بر ماهیت رابطه چین و اعراب
عبدالله گنجي در رشته توئيتي نوشت: 
در س��فر رئيس جمه��ور چي��ن به 
سعودي يك بيانيه با سعودي منتشر 
شد كه مورد خاصي براي ما نداشت. 
ام��ا از بياني��ه مش��ترك ب��ا اعراب 
خليج فارس يك جمله اش برجسته 
شد كه همه محكوم كرديم اما موضوع 
را بايد از سطحي نگري و نگاه عاطفي 
عبور داد و به مدلي براي فهم رسيد. چين به دنبال »جهان چيني شده« به جاي »جهان غربي 
شده« از طريق اقتصاد نه از طريق سياست و فرهنگ و ايدئولوژي )كمونيست- كنفوسيوس( 
اس��ت به همين دليل با 1٧۶ كشور سند امضا كرده است. در س��ويس به دنبال »منطقه آزاد 
بانكي« و در سرزمين هاي اشغالي فلسطين و در حيفا به دنبال »منطقه آزاد فناوري« است. 
بيانيه با اعراب به عربي ٣۰صفحه و ۸۶ محور است كه فقط ما متوجه يك جمله شديم. چين 
دنبال كشيدن فرش از زير پاي امريكا در منطقه است و طبيعي است كه بايد بتواند براي اعراب 
جايگزيني همتراز او باشد. براي القاي اين جايگزيني طبيعي است مشابه امريكا عمل و لگدي 
هم به ما بزند تا هم اعتماد اعراب را جلب هم امريكا را تحريك نكند با همان نگاه جهاني، بعد از 
تثبيت خود در سرزمين هاي عربي و جلب اعتماد، نوبت پل سازي بين ما و اعراب خواهد بود. 
اين كاري است كه چين مي تواند و امريكا نمي تواند. ايفاي اين نقش خوشايند اعراب هم خواهد 

بود كه بايد منتظر آينده بود. نگاه عاطفي در سياست خارجي اشتباه است.

مشكل ارز چیست؟
حسن حسن خاني در رشته توئيتي نوشت: دوستان عزيز!  خيلي از مردم اين روزها از اقتصاد 
خوانده ها درباره سرانجام دلار و ارز مي پرس��ند. اين نمودار رو ببينيد؛  اين كارنامه واردات به 
ايران در سال 14۰۰ هست. ۶۶درصد واردات ايران از سه كشور امارات، چين و تركيه است. 
۹5درصد ارز اين واردات، به يورو، درهم امارات و يوآن پرداخت ميشه. اين روزها دو عبارت 
از مديران مرتبط زياد شنيده ش��ده: 1( عرضه مازاد ارز در نيما داريم. خريدار ارز نيست؛ ۲( 
نفت زياد مي فروش��يم، ذخاير ارزي مون خوبه &amp; بدهي خارجي مون كمه. خب پس 
چرا روز به روز در كشور ارز داره بالا ميره؟ نكته اينجاست كه ما دچار يك عدم انطباق بزرگ 
در عرضه و تقاضاي ارز هستيم. تا اين عدم انطباق و نابساماني تجاري حل نشه، پيچيده تر و 
شديدتر از كشورهاي امريكاي لاتين در دهه 1۹۸۰ تلاطم ارزي خواهيم داشت. ارز در ايران 
انواع، كيفيت ها و كارآيي هاي متفاوت و ناهمگني داره. تا وقتي اين كيفيت ها نتونه تقاضاي 
مؤثر رو پوشش بده؛  آش همين  آش و كاسه همين كاسه خواهد بود. بي تجربه ها فكر مي كنند 
چاره در تك نرخي يا حذف نرخ هاي ترجيحي است. غافل از اينكه شما به دليل تحريم طيفي 
از نرخ ها به ازاي كيفيت هاي متفاوت ارز داريد و جالب اينكه امكان مديريت اون نرخ هاي پايين 
رو فقط داريد. بنابر اين اگر آنها رو حذف كنيد مجبوريد در نرخ هاي بالاتر نرخ سياستي ايجاد 
كنيد. در اين شرايط حرف هاي كتابي عملياتي نيست. شما ناگزير از انتخاب يك نرخ به عنوان 
لنگر هستيد و براي حفاظت از اين لنگر بايد نس��بت به ايجاد انطباق در عرضه و تقاضاي ارز 
اقدامات اساسي و مؤثر انجام بديد. اگر هزار تا سامانه هم راه بندازيد ولي فكري به حال مشكل 
اصلي نكنيد، خيمه شب بازيه و بي ارزش. مهم ترين عامل بي ثباتي، بي عرضگي وزارت صمت 
)در نابساماني بازگشت ارز حاصل از صادرات به چرخه اقتصاد رسمي( براي پاسخ به تقاضاي 
ارزه. براي فرار از اتهامه كه آقاي وزير هم��ه گناهان رو گردن انتظارات مي اندازه. انتظارات با 

سياست درست كاملًا قابل مديريته. كاش كسي گوش بده و به كار ببنده. 

به هیچ كس ظلم نكنیم
كاربري با نام »عيار« نوشت: اينجور نباشد كه مخالفت با يك كسي، ما 
را وادار كند كه نسبت به آن كس از جاده  حق تعدي كنيم، تجاوز كنيم، 

ظلم كنيم؛ نه، ظلم نبايد كرد. به هيچ كس نبايد ظلم كرد.  

 چرا امريكا به دنبال حفظ حضور  
در منطقه است؟

رحمان قهرمان پور در توئيتي نوشت: امريكايي ها معتقدند در سال هاي 
آينده رقابت اصلي ميان واشنگتن و پكن در دو منطقه آسيا و اروپا خواهد 
بود و خاورميانه اهميت گذشته خود را از دست داده است، اما همچنان 
به دليل صادرات نفت و ذخاير مالي كه در خاورميانه وجود دارد، امريكا 

بايد حضور خود را در اين منطقه حفظ كند.

قدرت عجیب كانگورو   در شیر دادن به بچه هايش
كانال تلگرامي »عجايب جهان« نوش��ت: كانگورو ماده كيسه اي دارد 
كه غده هاي پستاني اش در آن قرار دارند و جنين بعد از به دنيا آمدن به 
درون اين كيسه رفته و از شير تغذيه مي كند تا زماني كه بتواند در شرايط 
بيرون از كيسه زندگي كند. كانگورو ماده قدرت عجيبي در توليد شير 
خود دارد، و مي تواند به دو بچه كانگورو كه در مرحله متفاوتي از رش��د 
قرار دارند دو نوع شير كه تركيباتي متفاوت دارند بدهد! يه بچه كانگورو 

شير كم چرب مي خوره يكي شير پرچرب.

 وقت نوشیدن چاي
 به كشاورزان لنگرودي درود فرستید

عابد اكبري در توئيتي نوشت: به بهانه 15 دسامبر روز جهاني چاي لازمه 
كه يادآوري كنم. لنگرود بيشترين س��طح زير كشت و زيباترين مزارع 
چاي در ايران را داره! پس وقتي چاي مي نوش��يد بر كشاورزان سخت 
كوش لنگرودي درود بفرستيد چون احتمالاً چاي شما از مزارع لنگرود 

به دست اومده!  #ايراني_چاي_ايراني_بنوش
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